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PROTOKÓŁ Nr 0012.2.2.2013
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia

w dniu 19 lutego 2013r.

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A UM.
Czas posiedzenia:  godz. 14.30 – 15.55

W  posiedzeniu  uczestniczyli  członkowie  komisji  oraz  zaproszeni  goście  zgodnie  z 
załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad:
1.  Otwarcie posiedzenia.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
3.  Sprawy bieżące.

-  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 
   Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu Miasta   
   Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,

-  projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług 
  świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od  
   właścicieli nieruchomości,

-  pismo Zarządu Osiedla Pionierów w sprawie baru piwnego „Volt”

4.  Bezrobocie w mieście.
5.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia  komisji w dniu 11 grudnia 2012r. 
6.  Wolne głosy i wnioski.
7.  Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1

Otwarcia posiedzenia dokonał zastępca przewodniczącego komisji radny Jerzy Lis, który 
powitał zebranych. 

Ad. 2

Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0.

Ad. 3

Sprawy bieżące.

–projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta
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 Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie budżetu Miasta   
   Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok,

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz skarbnik miasta. Zwiększa się 
planowane  dochody  bieżące  budżetu  miasta  o  kwotę  573  864  zł.  Łączna  kwota 
planowanych dochodów budżetu miasta po wprowadzeniu zmian wynosi 406 623 882 zł. 
Zwiększa się planowane wydatki bieżące budżetu miasta o kwotę 557 864 oraz wydatki 
majątkowe o kwotę 16.000 zł. Łączna kwota planowanych wydatków budżetu miasta po 
wprowadzeniu zmian wynosi 464 527 162 zł. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0, powyższy projekt uchwały. 

-  projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług 
  świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od  
   właścicieli nieruchomości,

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił  Jerzy Lis.  Projekt uchwały został podpisany 
przez kilku radnych. Zgodnie z sugestią pana prezydenta, że radni powinni taki projekt 
wprowadzić, projekt uchwały został przygotowany.  Uwagi do projektu uchwały ma pan 
prezydent i  adwokat pan Winicjusz Wuwer, którzy stwierdzają,  że projekt  w jednym 
punkcie, jest niezgodny z obowiązującym na dzień dzisiejszy prawem. Proponuję projekt 
uchwały przegłosować. 

Paweł Jagodziński
- Proszę o  szerszą informację  odnośnie projektu uchwały. 

Jerzy Lis
- W projekcie uchwały pisze „...wyposażenie nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy w pojemniki służące do zbierania odpadów komunalnych oraz utrzymanie 
tych  pojemników  w  odpowiednim  stanie  sanitarnym,  porządkowym  i  technicznym, 
wliczone w koszt uchwalonej stawki. Pojemniki zgodnie z dokumentacją przetargową 
stanowią  własność  firmy  wyłonionej  w  przetargu  i  są  użyczane  do  użytkowania. 
Materialną odpowiedzialność za dewastację ponoszą bezpośredni użytkownicy, którym 
pojemniki zostaną użyczone na podstawie zawartej, indywidualnej umowy...”. Chodzi o 
to, żeby właścicielami pojemników nie byli właściciele nieruchomości, tylko firma, która 
wygra  przetarg  zabezpiecza  pojemniki.  Również  za  nie  odpowiada  pod  względem 
sanitarnym. Taka sytuacja jest  w spółdzielniach mieszkaniowych,  gdzie pojemniki  są 
dzierżawione, a właścicielem jest firma.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 2, powyższy projekt uchwały. 

–pismo Zarządu Osiedla Pionierów w sprawie baru piwnego „Volt”

Jerzy Lis
- Bar  piwny  „Volt”  mieści  się  przy  ul.  Pomorskiej.  Mieszkańcy  budynku 
wielorodzinnego  –  ul.  Pomorska   36  –  48  skarżą  się  na  uciążliwości  wynikające  z 
lokalizacji baru. 
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Andrzej Kinasiewicz
- Sprawą  zajmowaliśmy  się  wielokrotnie  na  posiedzeniu  komisji  bezpieczeństwa 
publicznego. Sprawą zajmowali się przedstawiciele - policji, straży miejskiej, pracownicy 
wydziału obywatelskiego, pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, pan 
poseł Grzegorz Matusiak. 

Krzysztof Kucia
- W tej chwili pyta, o sposób procedowania, rzecznik praw obywatelskich, do którego 
zwrócił  się  zarząd osiedla.  Instrumenty,  jakie  daje  do  ręki  ustawa o  wychowaniu  w 
trzeźwości, zawsze dotyczą przedsiębiorcy prowadzącego działalność gospodarczą.  Na 
podstawie tej  ustawy nie  sposób zlikwidować jakiegokolwiek baru.  Na podstawie tej 
ustawy,  można  po  spełnieniu  wielu  warunków,  odebrać  konkretnemu  przedsiębiorcy 
zezwolenie na  sprzedaż napojów alkoholowych. Z przebiegu dotychczasowych rozmów, 
mam wrażenie,  że  zarząd osiedla nie chce tam, tego baru fizycznie.  Problem polega 
na tym, że w całości jest to budynek prywatny. 

Krzysztof  Baradziej  -  zastępca prezydenta miasta
- Mieszkańcy skarżą się głównie na hałas, do zarządu osiedla. 

Andrzej Kinasiewicz
- Skargi są na hałas i wulgarność.  

Paweł Jagodziński
- Korzystam z  usług  firmy  komputerowej,  o  różnych  porach  i  nieraz  głośniejsze 
imprezy są w bloku, niż w lokalu. 

Jerzy Lis
- W  piśmie  urzędu  miasta  z  dnia   19  września  2013r.   Pisze   „...z  wyjaśnień 
przedsiębiorcy wynika, iż nikt z mieszkańców ul. Pomorskiej 44-48 ani z zarządu osiedla 
Pionierów nie sygnalizował nieprawidłowości w funkcjonowaniu lokalu oraz przyległego 
ogródka.  Mając  na  względzie  dobro  mieszkańców,  prowadząca  lokal  z  dniem  18 
września 2012r. zlikwidowała ogródek piwny na zewnątrz lokalu. Ponadto właścicielka 
baru prosi o współpracę, by w przyszłości uniknąć niepotrzebnych skarg...”.  Czyli była 
dobra wola ze strony przedsiębiorcy.  

Andrzej Kinasiewicz
- Mieszkańcy i  zarząd  osiedla  mają  zastrzeżenia  do zachowania  bywalców lokalu. 
Bywalcy  lokalu  wychodzą  często  nietrzeźwi,  zachowują  się  wulgarnie,  hałasują. 
Powoduje to  uciążliwości dla mieszkańców, którzy uważają, że ich mir domowy wokół 
bloku jest  zakłócony, co powodują goście lokalu. Pani robiła wszystko, aby zmniejszyć 
uciążliwość np. zlikwidowała ogródek piwny. Wtedy przynosili  krzesła.  Policja prosiła, 
aby pilnować, żeby nie wynosili krzeseł. 

Kornela Pleń
- W lokalu nie ma krzeseł, są ławo stoły przytwierdzone, których nie można wynieść. 
Nikt się nie pofatygował do środka, aby sprawdzić.  

Paweł Jagodziński
- Spożywający alkohol powinni mieć świadomość, kiedy trzeba skończyć. Część ludzi 
nie ma takiej świadomości.  Bar piwny działa w określonym czasie, nie całą noc. 
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Kornela Pleń
- Wcześniej lokal  był czynny od godz. 8.00 do 23.00, w piątek  i sobotę  do 2.00. 
Zdarzało się, że  przychodzili do nas pijani klienci z innych lokali, ograniczyłam więc czas 
pracy od czerwca do godz. 24.00.  Mieszkańcy chcieli, aby było czynne do godz. 22.00, 
to zrobiłam do 22.00.  Sprawę trzeba postawić jasno, nie chodzi o to, żeby lokal był 
krócej  czynny,  tylko,  żeby go wcale  nie  było.  Mam sprawę na komendzie  policji  za 
zakłócanie porządku publicznego...

Krzysztof  Baradziej
- Jeżeli są skargi na osoby nietrzeźwe, wychodzące z pani lokalu, czy innego baru, to 
trzeba karać osoby nietrzeźwe, a nie przedsiębiorcę prowadzącego lokal. Jestem po pani 
stronie. Jeżeli lokal ma zezwolenie na sprzedaż alkoholu, to ma pełne prawo to robić, 
bowiem postępuje zgodnie z prawem. Skoro część  mieszkańców zachowuje się źle, to 
powinny się nimi  zająć służby porządkowe.,  jeśli  są powodem zakłócania porządku i 
hałasu.  Jesteśmy dzisiaj na posiedzeniu komisji polityki gospodarczej i bezrobocia, a nie 
na  komisji  bezpieczeństwa.  Karanie  przedsiębiorcy,  który  działa  zgodnie  z  prawem, 
posiada zezwolenia i uprawnienia, za to, że ktoś zachowuje się źle, nie powinno mieć 
miejsca.

Andrzej Kinasiewicz
- Nikt z rady nie chce i nie występuje o ukaranie przedsiębiorcy.   

Krzysztof Baradziej
- Nie mówię o ukaraniu ….

Kornela Pleń
- Mieszkańcy  wystąpili  przeciwko  mnie  o  zakłócanie  porządku  publicznego. 
Oczywiście jest to niezgodne z prawdą, bo sama wzywałam policję i pilnowałam, żeby 
był porządek.  Były interwencje na zachowania z zewnątrz lokalu. Raz się zdarzyło, że 
przyjechała policja, ale nie było zakłócenia porządku publicznego, była to interwencja 
bezzasadna.

Piotr Włodarek
- Czy skargi, które wpływają do zarządu osiedla, są  od grupy tych samych osób, 
czy  są różne osoby ?  Interwencje policji, jak pani mówiła były, bo ktoś zadzwonił. 

Kornela Pleń
- Sprawa jest  w toku, złożyłam zeznania, być może, że znajdzie finał w sądzie.  Pan 
policjant powiedział, że  sprawa idzie obligatoryjnie do sądu i dostanę nakaz płatniczy za 
wykroczenie. 

Piotr Włodarek
- Za co pani ma sprawę ?

Kornela Pleń
- Za zakłócanie porządku publicznego.  

Jerzy Lis
- Dziękujemy pani za informację.  Są dwie strony konfliktu i każda  z nich stara się 
mieć rację.  Mieszkańcy chcą mieć spokój.  
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Ad. 4

Bezrobocie w mieście.

Informację – Bezrobocie w mieście Jastrzębie-Zdrój, przedstawił Andrzej Koba dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Jerzy Lis
- Jeżeli nie będzie miejsc pracy, to gdzie zostaną zatrudnione osoby bezrobotne ?  Są 
staże, szkolenia, możliwość dofinansowania tworzenia własnych stanowisk pracy. Z osób 
bezrobotnych część faktycznie poszukuje pracy.  Chodzi też o ubezpieczenie. 

Andrzej Koba
- Jeśli ktoś ubezpieczy z rodziny, to taka osoba jest ubezpieczona.  Nie będzie miała 
emerytury, bo nie  płaci składki emerytalnej. 

Jerzy Lis
- Z prawem do zasiłku jest 855 osób, więc musiały one pracować dłuższy czas. 

Andrzej Koba
- Ta liczba jest niepokojąca.  Jeśli  należy się zasiłek, to tracą pracę osoby, co długo 
pracowały. 

Jerzy Lis
- Dziękujemy za informację. 

Ad. 5

Protokół  z posiedzenia  komisji w dniu 11 grudnia 2012r.  został przyjęty głosami:  za – 
4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

Ad. 6

Wolne głosy i wnioski.

Jerzy Lis
- Urządzenie na placu zabaw - siłownia na ul. Wielkopolskiej rusza się.  Proszę, aby 
mieć to na uwadze. 

Piotr Włodarek
- Firma  zakładająca  internet  szerokopasmowy  na  osiedlu,  przekopała  wjazd  na 
osiedle, nie zasypała.  Ulica została  zrobiona chyba miesiąc temu, ale znowu są dziury, 
zapada się. Powinno się przywrócić stan poprzedni. 
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Krzysztof  Baradziej
- Firma stara się zrobić dobrze, czekają  aż przejdą mrozy.  Prace przypadły na okres 
zimowy. 

Roman Foksowicz
– Jest już pewna tradycja w naszym mieście, że pewne rzeczy remontuje się w zimie. 

Jak  kawiarenka  letnia,  która  była  remontowa w zimie,  a  później  wyszły  usterki. 
Chodnik na Katowickiej, był kładziony w czasie mrozów.  Internet szeroko pasmowy, 
gdzie  są  rozkopywane  chodniki,  też  jest  kładziony  zimą.  Siłownia  na  ul. 
Wielkopolskiej też była robiona w okresie zimowym.

–
Krzysztof Baradziej
- Kawiarenka była remontowana w zimie, to chyba dobrze,  bo latem ma działać. 
Jeśli chodzi o chodnik na ul. Katowickiej, jak również chodnik przy ul. Małopolskiej, były 
rzeczywiście robione w grudniu.  Tych chodników w ogóle nie było w planie inwestycji. 
Po  zrealizowanych  przetargach  pozostały  pieniądze.  Stąd  zostały  zrobione  te  dwa 
chodniki.  Rok budżetowy kończy się w grudniu.  

Paweł Jagodziński
- Czy  został  odebrany  parking  wokół  domu zdrojowego.  Kostka   została  ułożona 
nierówno. Czy prace zostały już odebrane ?

Krzysztof  Baradziej
- Nie odpowiem, bo nie mam takiej  wiedzy.   Dobrze,  że pan radny zgłasza taką 
uwagę.  Jeden z mieszkańców również zgłaszał, że parking, szczególnie za budynkiem, 
jest wykonany nie właściwie.  

Jerzy Lis
- Kombatanci  prosili  o  wypożyczenie  niszczarki,  bo  mają  sporo  materiałów  do 
zniszczenia.  Czy byłaby taka możliwość ? 

Krzysztof Baradziej
- Trzeba zapytać, czy chcą  z takiej możliwości skorzystać. 

Ad. 7

Zastępca  przewodniczącego  komisji  podziękował  zebranym za  przybycie  i  zakończył 
obrady. 

                                                                                         Zastępca 
Przewodniczącego Komisji

Polityki Gospodarczej i Bezrobocia

                                                                                       Jerzy Lis

Protokołowała
Alicja Trocka


